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Passive-House days from 13th  up to 15th November
“smartwin” – Heating was yesterday
Excellent living quality with perfect air-condition in bright homes
Visit Passive-House manufacturing in your town

Since 2004, every year the “days of Passive-House” take place all over Europe. This year 11 manufacturers of “smartwin” Passive-House window systems open their doors and inform interested visitors about manufacturing and quality standards of their products, about creation possibilities, energy level, energy efficiency and  cost analysis. They also offer to check individually the real costs of heating according to different systems.  “Passive-House windows are not only a design aspect for the face of a building, they also help decisively to save heating costs and take care of the atmosphere. Since the window award of the Passive-House institute it is a fact that Passive-House windows need less continuing costs than windows with less thermal technology. There is no reason for new buildings as well as for replacement of windows, not to afford these high quality Passive-House windows”, says Franz Freundorfer, manager of smartwin cooperation. This is a cooperation of 14 manufacturers of windows in 11 countries, who are manufacturing “smartwin” windows which are economical, optical attractive and energy efficient. “smartwin” does not only grant the high Passive-House standards for windows, but has the technological championship since years, too. So this window system convinced the jury of experts for Passive-House components again. With 91 of 100 possible points the first price of the “component award 2015” for wood-aluminium windows was clearly presented to “smartwin compact”.

More information about “smartwin window systems” and opening hours to visit the manufacturers during the days of Passive-House can be found by www.smartwin.eu.





Tage des Passivhauses vom 13.- 15. November 
„smartwin“ – Heizen war gestern
PrimaKlima in hellen Häusern
Passivhausfensterfertigung vor Ort besichtigen

Bereits zu 12. Mal werden europaweit die „Tage des Passivhauses“ veranstaltet.  Dieses Jahr öffnen auch elf  Hersteller von „smartwin“ - Passivhausfenstersystemen ihre Werkstüren und informieren interessierte Besucher über Fertigung und Qualitätsstandard ihrer Produkte, über Gestaltungsmöglichkeiten, Energiebilanzen,  Energieeffizienz und Kosten. Zudem berechnen erstmals die Herstellerfirmen individuell und kostenlos den Energiebedarf von Häusern bei Einsatz unterschiedlicher Fenstersysteme. „Passivhausfenster sind nicht nur Gestaltungselemente für das Gesicht eines  Gebäudes, sie helfen auch maßgeblich  Heizkosten zu sparen und das Klima zu schonen. Mit dem Fenster Award des Passivhausinstitutes ist es eindeutig bewiesen, dass Passivhausfenster wesentlich geringere laufende Kosten verursachen als die heutigen Standardfenster.
Es gibt für Neubau und Fenstertausch keinen Grund, sich weniger als  Passivhausfenster zu leisten.“, so Franz Freundorfer, Geschäftsführer der smartwin Kooperation von 14 Fensterherstellern in elf Ländern, die unter dem Namen „smartwin“ kostengünstige, optisch ansprechende und energieeffiziente Fenster- und Türsysteme herstellen. Dabei  erfüllt „smartwin“ nicht nur die strengen Passivhausfensterstandards, sondern kann die Technologieführerschaft seit Jahren für sich verbuchen.
[bookmark: _GoBack]Dieses Fenstersystem überzeugte erneut die Fachjury für Passivhauskomponenten. Mit deutlichem Vorsprung und 91 von 100 Punkten ging der 1.Preis des  „Component Awards 2015“ im Bereich Holz Aluminiumfenster an das „smartwin compact“.
Informationen zu den „smartwin“ – Fenster- und Türsystemen sowie Besichtigungszeiten bei den Herstellerfirmen finden Sie unter www.smartwin.eu .
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